

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 128

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 128

1952

I. Nos. 1711-1724
II. Nos. 436-437

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 24 April 1952 to 9 May 1952*

	<i>Page</i>
No. 1711. Egypt and Turkey:	
Agreement (with annex) for the establishment of scheduled air services between and beyond their respective territories. Signed at Ankara, on 12 April 1950	3
No. 1712. India and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland:	
Agreement relating to air services (with schedules). Signed at New Delhi, on 1 December 1951	39
No. 1713. Netherlands and Australia:	
Agreement (with annex) for the establishment of air services. Signed at Canberra, on 25 September 1951	63
No. 1714. International Civil Aviation Organization and Lebanon:	
Agreement (with annex) for the provision of technical assistance. Signed at Beirut, on 14 February 1952	83
No. 1715. International Civil Aviation Organization and Yugoslavia:	
Agreement (with annex) for the provision of technical assistance. Signed at Paris, on 6 February 1952	97
No. 1716. Australia and Norway:	
Exchange of notes constituting an agreement concerning visas and visa fees. Canberra and Sydney, 19 October 1951	109
No. 1717. Netherlands and Australia:	
Agreement (with schedule) for assisted migration. Signed at Canberra, on 22 February 1951	115

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 128

1952

I. Nos 1711-1724
II. Nos 436-437

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 24 avril 1952 au 9 mai 1952*

	<i>pages</i>
N° 1711. Égypte et Turquie :	
Accord (avec annexe) relatif à l'établissement de services aériens réguliers entre leurs territoires respectifs et au-delà. Signé à Ankara, le 12 avril 1950	3
N° 1712. Inde et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord :	
Accord relatif aux services aériens (avec tableaux). Signé à New-Delhi, le 1 ^{er} décembre 1951	39
N° 1713. Pays-Bas et Australie :	
Accord (avec annexe) relatif à l'établissement de services aériens. Signé à Canberra, le 25 septembre 1951	63
N° 1714. Organisation de l'aviation civile internationale et Liban :	
Accord (avec annexe) relatif à la fourniture d'une assistance technique. Signé à Beyrouth, le 14 février 1952	83
N° 1715. Organisation de l'aviation civile internationale et Yougoslavie :	
Accord (avec annexe) relatif à la fourniture d'une assistance technique. Signé à Paris, le 6 février 1952	97
N° 1716. Australie et Norvège :	
Échange de notes constituant un accord relatif aux visas et droits de visa. Canberra et Sydney, 19 octobre 1951	109
N° 1717. Pays-Bas et Australie :	
Accord (avec annexe) relatif à l'assistance à la migration. Signé à Canberra, le 22 février 1951	115

	<i>Page</i>
No. 1718. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, France and United States of America:	
Charter of the Allied High Commission for Germany. Concluded at Paris, on 20 June 1949	
Instrument of revision of the Charter of the Allied High Commission for Germany (with annex). Signed at London, on 6 March 1951 . . .	141
No. 1719. Austria, Belgium, Denmark, Finland, France, etc.:	
Additional Convention to the International Convention signed at Rome on 23 November 1933 concerning the transport of goods by rail (C.I.M.). Signed at Berne, on 13 May 1950	171
No. 1720. United Nations and Pakistan:	
Basic Agreement concerning technical assistance. Signed at Karachi, on 28 April 1952	191
No. 1721. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Italy:	
Exchange of notes (with annexes) constituting an agreement regarding the transfer to Italy of the provisional administration of Somalia. London, 20 March 1950	201
No. 1722. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Italy:	
Exchange of notes constituting an agreement regarding the transfer to Italy of the provisional administration of Somalia. Rome, 21 March 1950	225
No. 1723. World Health Organization and China:	
Agreement (with annex) for the operation of a nursing education project. Signed at Taipeh, on 7 March 1952, and at Manila, on 13 March 1952	233
No. 1724. World Health Organization and Uruguay:	
Basic Agreement (with schedule) for the provision of technical advisory assistance or other services by the World Health Organization. Signed at Washington, on 11 June 1951, and at Montevideo, on 7 January 1952	251

II

*Treaties and international agreements
filed and recorded from 7 April 1952 to 7 May 1952*

No. 436. World Health Organization and Finland:	
Provisional Basic Agreement concerning technical assistance. Signed at Geneva, on 7 March 1952	269

	<i>Pages</i>
N° 1718. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, France et États-Unis d'Amérique :	
Charte de la Haute Commission alliée en Allemagne. Conclue à Paris, le 20 juin 1949	
Instrument portant revision de la Charte de la Haute Commission alliée en Allemagne (avec annexe). Signé à Londres, le 6 mars 1951	141
N° 1719. Autriche, Belgique, Danemark, Finlande, France, etc. :	
Convention additionnelle à la Convention internationale signée à Rome le 23 novembre 1933 et concernant le transport des marchandises par chemins de fer (CIM). Signée à Berne, le 13 mai 1950	171
N° 1720. Organisation des Nations Unies et Pakistan :	
Accord de base relatif à l'assistance technique. Signé à Karachi, le 28 avril 1952	191
N° 1721. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Italie :	
Échange de notes (avec annexes) constituant un accord sur les dispositions d'ordre économique et financier relatives au transfert à l'Italie de l'administration provisoire de la Somalie. Londres, 20 mars 1950 . .	201
N° 1722. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Italie :	
Échange de notes constituant un accord relatif au transfert à l'Italie de l'administration provisoire de la Somalie. Rome, 21 mars 1950 . . .	225
N° 1723. Organisation mondiale de la santé et Chine :	
Accord (avec annexe) relatif à l'exécution d'un programme d'enseignement infirmier. Signé à Taïpeh (Taïwan), le 7 mars 1952, et à Manille, le 13 mars 1952	233
N° 1724. Organisation mondiale de la santé et Uruguay :	
Accord de base (avec tableau) relatif à la fourniture d'une assistance technique de caractère consultatif ou d'autres services par l'Organisation mondiale de la santé. Signé à Washington, le 11 juin 1951, et à Montevideo, le 7 janvier 1952	251

II

Traités et accords internationaux classés et inscrits au répertoire du 7 avril 1952 au 7 mai 1952

N° 436. Organisation mondiale de la santé et Finlande :	
Accord de base provisoire relatif à l'assistance technique. Signé à Genève, le 7 mars 1952	269